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 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:35:19) 
 
 Počinjemo rad.  
 Otvaram sjednicu trećeg vanrednog zasijedanja u 2016. godini Skupštine Crne Gore 25. 
saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja, saglasno 
Poslovniku Skupštine, na zahtjev 39 poslanika. 
 Zahtjevom za sazivanje Skupštine za dnevni red sjednice određen je Predlog zakona o 
dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju. 
 Prije prelaska na glasanje o dnevnom redu obavještavam vas da je dr Ljiljana Đurašković 
podnijela ostavku na funkciju poslanice, pa saglasno Poslovniku Skupštine, objavljujem da 
Skupština konstatuje ostavku, čime joj prestaje mandat poslanice o čemu ćemo obavijestiti 
Državnu izbornu komisiju radi sprovođenja postupka popune upražnjenog poslaničkog mjesta. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu, kolege poslanici.  
 Poslanik Gošović prije toga traži proceduralno reagovanje. Izvolite. 
 
 
 NEVEN GOŠOVIĆ (30.08.16 11:37:40) 
 
 Uvažena Skupštino, poštovani građani, 
 Nakon današnje sjednice kolegijuma predsjednika Skupštine, imamo saznanje da postoji 
namjera kod poslanika vladajuće većine da ne podrži predlog dnevnog reda danas sazvane 
sjednice. S tim u vezi, koristim proceduralnu mogućnost da ukažem na sljedeće: da bi eventualno 
neusvajanje dnevnog reda onemogućilo održavanje vanrednog zasijedanja Skupštine zajamčenog 
i samim Ustavom Crne Gore. Tako nešto, do prije godinu dana, nije bila praksa u radu ovog 
parlamenta. 
 Na sazvanim vanrednim sjednicama, forme radi, glasalo se o dnevnom redu u cjelini, ali taj 
dnevni red na predlog najmanje 1/3 ukupnog broja poslanika, do prije godinu dana, uvijek je 
usvajan. To se podrazumijevalo jer je na taj način poštovan Ustav i odredbe Poslovnika da 
podnosilac zahtjeva za vanredno zasijedanje određuje dan održavanja i dnevni red sjednice. Sada 
se ta mogućnost ... zakonodavne inicijative pokrenuta od strane čak 39 poslanika pokušava 
uskratiti. Volio bih da nije tako, ali imamo tu informaciju da se pokušava uskratiti. 
 Zamislite da bi neusvajanje predloženog dnevnog reda na današnjoj sjednici predstavljalo 
jačanje zakonodavne uloge Parlamenta i unapređenje uloge Skupštine kao institucije od ključnog 
značaja za razvoj demokratije. Da li će Predlog nekog zakona biti usvojen zavisi od političke volje 
većine u ovoj skupštini, ali se u ovom domu mora omogućiti rasprava po podnesenom predlogu 
zakona. U suprotnom, ustavno određenje da pravo predlaganja zakona, pored Vlade, pripada i 
poslaniku bilo bi u potpunosti obesmišljeno. 
 Podsjetiću da smo u mjesecu januaru 2015. godine, na predlog Vlade, na dnevni red 
sjednice vanrednog zasijedanja usvojili čak 21 tačku dnevnog reda i to jednoglasno, asada se 
iznosi predlog da ne bude usvojen dnevni sa samo jednom sjecdnicom dnevnog, dopunom 
Zakona o penzijsko invalidskom osiguranju. 
 Vlada je dala negativno mišljenje na predlog ovog zakona, ali to ne može biti razlog da se o 
predlogu zakona onemogući rasprava u ovom parlamentu. Svako drugačije postupanje, 
predstavljalo bi, po meni, pravno nasilje koje ne bi smjelo da bude svojstveno crnogorskom 
parlamentu. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:40:01) 
 
 Hvala, kolega Gošoviću. 
 Dakle, hvala vam što ste nas podsjetili na govor od 26.02. 2013. godine u 13.10h, samo što 
ste tada završili vaše izlaganje - svako drugo postupanje je u suštini i pravno nasilje za koje 
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posebno u ovom parlamentu ne bi trebalo da ima mjesta. 
 Dakle, dozvolite mi, 26.02.2013. godine ste imali sličnu situaciju. Takođe ste imali 
20.02.2015, takođe ste imali 20.02.2013., imali ste i 18.02. 2013. godine, kada je u pitanju 
glasanje o dnevnom redu. Glasanje o dnevnom redu ne određuje ni većina u ovom parlamentu, 
određuje Poslovnik i tada ste imali pravna tumačenja koja su bila različita na kolegijumu. I ono što 
je stav sadašnjeg rukovodstva jeste stav u cijelom vremenu mandata upravo ove Skupštine, a to 
je da o dnevnom redu treba glasati. I podsjećam vas na vaše, ne vaše personalno, već dogovore 
poslaničkih grupa i većinski stav koji je zauzet na kolegijumu mnogo godina prije današnjega 
dana. 
 Koleginica Jonica pretpostavljam da je na toj liniji takođe. Izvolite. 
 
 
 SNEŽANA JONICA (30.08.16 11:41:15) 
 
 Gospodine Pajoviću, 
 Ovo je prvo vanredno zasijedanje koje je sazvano od kada ste vi predsjednik Skupštine. Ja 
vam tumačiti norme Ustava Crne Gore neću, računam da su to pokušali vaši pravni savjetnici, a 
vjerujem da imate prilično dobro saznanje o mom pravnom saznanju, ali ću vam poručiti da je 
danas prilika da pokažete da li je predsjednik Skupštine iznad Ustava ili je Ustav iznad 
predsjednika Skupštine ili kakvo je vaše poimanje te funkcije - da li se razlikuje od prethodnog ili je 
isto. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:41:50) 
 
 Hvala, poslanice Jonice. 
 Predsjednik ima dovoljno strpljenja da vas sasluša i kad govorite u mikrofon i mimo 
mikrofona,  vjerujem da ćete i vi predsjednika Parlamenta saslušati sa onim što ste tražili. 
 Član 90, stav 4 Ustava Crne Gore glasi: "Vanredno zasijedanje saziva se na zahtjev 
predsjednika Crne Gore, Vlade ili najmanje trećine ukupnog broja poslanika". 
 Član 128, stav 4 Poslovnika Skupštine glasi: "Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja, 
predsjednik Skupštine će sazvati u vrijeme i sa dnevnim redom naznačenim u zahtjevu za 
vanredno zasijedanje". 
 Član 128 stav 6 Poslovnika Skupštine glasi: "Na sjednici vanrednog zasijedanja primjenjuju 
se odredbe ovog poslovnika koje se odnose na sjednicu redovnog zasijedanja, ako ovim članom 
nije drugačije određeno". 
 Član 94 stav 1 Poslovnika Skupštine kaže: "O predlogu dnevnog reda u cjelini Skupština 
odlučuje bez pretresa". 
 Hvala, koleginice Jonica, ja vas pozivam da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu. 
Nemamo ni dopuna ni izmjena, tu su poslovnici, pravni akti, veoma je jasan. 
 Hvala vam. 
 Pozivam da se izjasnite o predloženom dnevnom redu. 
 Za, protiv, uzdržan. Otvaram glasanje. Izvolite. 
 Hvala, kolege poslanici. Zaključujem glasanje.  

Ukupno je glasalo 75 poslanika, 36 za, tri protiv, 36 uzdržanih. Konstatujem da Skupština 
nije usvojila dnevni red.  
 Zaključujem sjednicu i zakazujem sjednicu za ... 
 U redu, u redu, ne bježim od javno iskazane riječi. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.08.16 11:44:35) 
 
 Poštovani građani, javno manifestovan kukavičluk pojedinaca u ovom parlamentu koji bježe 
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o raspravi o izmjenama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju je prikaz prije svega 
njihovog stanja u kojem se nalaze. 
 Mene ne interesuje ni pravno određenje ni bilo što drugo. Ovdje, poštovani građani Crne 
Gore, sa ove strane sjede oni koji su sebi povećali plate na dvije hiljade evra, koji su hiljadama 
državnih službenika dali prinadležnosti, kao što je ovaj potpredsjednik Parlamenta ovdje, kao što 
su ovi ovdje, a ne dozvoljavaju sada da se raspravlja o penzijsko-invalidskom osiguranju. Bruka 
živi dovijeka, ljudi koji se boje od javno izgovorene riječi pribjegavaju takozvanoj parlamentarnoj 
većini. Ono što je jasno u ovoj čitavoj situaciji da je odavno ovaj parlament izgubio smisao svog 
postojanja i da se ovdje dešavaju samo kozmetičke promjene da bi se obezbijedile prinadležnosti 
nekima koji sjutra možda neće biti u prilici da obavljaju funkciju poslanika.  
 Zbog neistina, zbog laži koje su progovorene u prethodnom periodu, želio sam danas 
javnost da upoznam da se ne radi o 40 miliona povećanja, nego manje od dva miliona evra na 
godišnjem nivou. Želio sam da se čuju mišljenja da su građani Crne Gore uplatili u prethodnom 
periodu pet milijardi i 280 miliona evra u Fond PIO, da je ovo o čemu smo danas trebali da 
razgovaramo ovdje pokušaj da se otvori jedna ozbiljna priča u kakvom stanju i kakve su atmosfere 
potresale taj fond PIO i đe su pare.Naravno, možete vi ovo tumačiti i kao političke moje stavove, a 
ja vam predlažem da ih tumačite kao moje lične stavove u odnosu na sve koje sam pomenuo pod 
onim kukavičlukom. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:46:23) 
 
 Hvala vam. Lični stavovi ne podrazumijevaju proceduralna reagovanja, tako da ste prekršili 
Poslovnik, ali sve je u redu, i to je demokratija i otvorili mogućnost možda još nekome. 
 Poslanik Milutin Simović se takođe javlja proceduralno. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (30.08.16 11:47:17) 
 
 Ne javljam se proceduralno, javljam se za repliku jer kolega Milić u svom obraćanju 
pomenuo je potpredsjednika Parlamenta i uputio je i pogled i ruku prema meni. Dakle, obratio se 
meni i to je učinio u negativnom kontekstu. Zbog toga uzimam pravo na repliku, ako kolega 
Labudović dozvoli. 
 Ja sam već uzeo riječ. Ne, ne, javio se kasnije. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:47:59) 
 
 Kolega, izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (30.08.16 11:48:09) 
 
 Gospodine Pajoviću, 
 Neusvajanjem dnevnog reda čime ste prekršili Ustav države Crne Gore, vi ste zaključili 
današnju sjednicu. Ili je ona zaključena ili i dalje nastavljate silovanje Ustava i Poslovnika 
Skupštine Crne Gore? 
 Ja vas molim da se opredijelite, ako se nastavlja sjednica onda raspravljamo i o dnevnom 
redu i o svemu, a ako ne, završili smo je pa ćemo se sresti drugi put. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:48:41) 
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 Hvala, kolega Labudoviću. 
 Možemo li da se čujemo? Hvala vam. 
 Dakle ovako, kao prvo nije prekršen Ustav, naprotiv potpuno ispoštovan. To je prva stvar, 
prva stvar. Na žalost, prethodni govornik je zloupotrijebio proceduralno reagovanje za držanje 
političkog govora koji nema nikakve veze sa procedurom. Istina je velika da sam krenuo da 
zaključim sjednicu i istina je velika da je kolega Milić zatražio proceduralno reagovanje. 
 Kolega Simoviću, vi možete samo proceduralno reagovati, ako insistirate, i najljubaznije vas 
molim da se držimo okvira onoga što se zove racionalnost jer je kolega Labudović poprilično u 
pravu, nije mjesto, nije ni vrijeme za iznošenje političkih stavova u okviru tačke koju smo već 
završili i u okviru sjednice koju smo već završili. 
 Izvolite, kolega Simoviću. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (30.08.16 11:49:46) 
 
 Uvažavajući stavove kolege Labudovića, ja uzimam proceduralnu reakciju i biće 
proceduralna taman onoliko koliko je bila proceduralna reakcija kolege Milića, ali ništa novo kad je 
ovaj parlament u pitanju. Samo želim da saopštim da klub Demokratske partije socijalista koji je 
pokazao uzdržanost u odnosu na ovu inicijativu koju pokreće kolega Milić, to nije izraz 
kukavičluka, to je izraz odgovornog odnosa prema finansijskom sistemu Crne Gore i prema 
potrebi njegove održivosti. To nije kukavičluk, to je odgovoran odnos prema potrebama značajnog 
broja penzionera u Crnoj Gori, značajne penzionerske populacije i potrebe da u narednom periodu 
penzije i dalje budu redovne. 
 Ja bih kazao da je kukavičluk upravo ono kada se koriste vanredna zasijedanja i kada se u 
jeku izborne kampanje pokreću ovakve inicijative. To je za mene kukavičluk, ali i više od toga. To 
je pokušaj zloupotrebe državnih resursa za potrebe izborne kampanje. Ovo je najbolji mogući 
primjer zloupotrebe državnih resursa, pokušaj zloupotrebe državnih resursa. Mi ostajemo  
dosledni da ovo pitanje držimo otvorenim, ali prije toga da sagledamo kakav je fiskalni efekat, da 
vidimo kakve su finansijske mogućnosti u našem budžetu i da u narednom periodu nastavimo sa 
odgovornom politkom finansiranja penzionerske populacije, jer oni to uostalom i zaslužuju. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:51:01) 
 
 Hvala, kolega Simoviću. 
 Izvolite, kolega Braliću, imate pravo na proceduru. 
 
 
 IZET BRALIĆ (30.08.16 11:51:49) 
 
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Ova država duguje penzionerima, ovu državu su gradile generacije koje su danas u penziji, 
a mi danas nemamo pravo, uskraćeni smo da govorimo o njima. Ovakvo ponašanje najvišeg 
doma u ovoj državi je tempirana socijalna bomba, o tome moramo voditi računa. 
 Pred vratima ovog doma, nedavno su se dešavala neka događanja koja nam ne idu na 
čast. Ovakvo ponašanje nije dobro pogotovo za poslanike sa sjevera, jer znamo da su tamo 
penzije 30% niže u odnosu na ostali dio Crne Gore i poslanici sa sjevera koji danas nijesu 
pritisnuli taster da se o ovome raspravlja, vjerujem da će na njihovim mjestima ostati odijela bez 
ljudi nakon ovog dana. 
 Mislim da je ovo ravno ružnom ponašanju u autobusu prema starim. Nedopustivo je da se 
na ovakav način vanredna sjednica zaključuje, kada smo o ovome pričali i dogovarali se više puta 
na kolegijumu, dogovorili da ovo bude tema oko koje ćemo imati konsenzus da makar 
raspravljamo, tako da ovaj dom danas je pogazio neke moralne principe. 
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 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:53:38) 
 
 Hvala vam. 
 Kolega Radunović se javio proceduralno s tim što nije bilo dogovora, konsenzusa po ovom 
pitanju, bilo je po pitanju naredne sjednice koja počinje u 13 sati, konkretno o Zakonu o konverziji 
kredita u švajcarskim francima, odnosno u eurima. Čisto radi pune informacije i istine. 
 Kolega Radunoviću, izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (30.08.16 11:54:05) 
 
 Gospodine Pajoviću,  
 Prvo se obraćam vama kao nekom ko predsjedava ovom sjednicom, vi ste trebali da 
prekinete kolegu Simovića, jer kad neko iz Demokratske partije socijalista priča o odgovornosti 
prema finansijskom sistemu, to je šamar zdravom razumu, to je mnogo jače i važnije nego što je 
Poslovnik Skupštine Crne Gore. 
 A konkretno kad je ovaj slučaj u pitanju, građani Crne Gore treba da znaju da postoji stroga 
procedura kako se zakazuje vanredna sjednica i ona je propisana baš zbog toga da se ovakve 
stvari ne bi dešavale. Predlagač obezbjeđuje određeni broj potpisa, predlaže datum i određuje 
dnevni red i nema ispravki. 
 Prema tome, bježanje od rasprave, niko vama nije smetao da glasate protiv ovog predloga 
kasnije, bježanje od rasprave jeste kukavičluk i od toga ne možete da pobjegnete. Sve će se vaš 
kukavičluk više i više primjećivati, gospodine Simoviću, jer vrijeme vam ističe. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:55:09) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanik Popović. Izvolite, kolega. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (30.08.16 11:55:15) 
 
 Ja bih proceduralno. Nije mi jasno da li mi raspravljamo o dopuni Zakona o penzijsko-
invalidskom osiguranju, jer je, koliko sam shvatio, završena sjednica, ali ovo je izborna kampanja i 
svi to zloupotrebljavaju.  
 Drugo, ne znam da li ima tv prenosa ove sjednice Skupštine, vanredne sjednice Skupštine, 
to bi bilo nepravedno i diskriminatorski prema učesnicima izborne kampanje koji nemaju 
predstavnike u ovom parlamentu.  
 Još jedno što bih htio da kažem to je da ne možemo ostati nijemi na ovo što se događa 
ispred Skupštine Crne Gore trenutno i što se događalo prije pola sata, dakle tu ima više 
povrijeđenih penzionera KAP-a, tu ima više povrijeđenih policijaca. 
 Liberalna partija je mnogo puta podržala opravdane zahtjeve penzionera KAP-a, odnosno 
zakonite zahtjeve, ali ovo nije način da se nasilno ulazi u Skupštinu i ne može se podlijeći hiškanju 
snaga destrukcije. Apelujem, molim bivše radnike KAP-a, odnosno penzionere KAP-a da se 
uzdrže od toga, a sigurno je da će svoja zakonska prava ostvariti ubrzo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:56:16) 
 
 Hvala vam. 
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 Almer Kalač, procedura. 
 
 
 ALMER KALAČ (30.08.16 11:57:08) 
 
 Hvala, predsjedniče Parlamenta. 
 Da odgovorim samo na par pitanja i optužbi koje su u ovom slučaju totalno neutemeljene. 
 Što se tiče pomenutog zakona, nijesmo podržali da uđe u dnevni red iz razloga što smo 
tako brzo donijeli prethodno Zakon o majkama sa troje i više djece pa je po tom osnovu veliki broj 
žena ostao diskriminisan.  
 Mi nijesmo protiv ovakvog zakona, nijesmo protiv rješenja, međutim, ovi heroji sa sjevera 
koji prozivaju one koji nijesu glasali za ovaj zakon neka znaju da će upravo najveći broj radnika sa 
sjevera ovim zakonom, ovako predloženim zakonom, biti diskriminisan, jer su oni penzionisani pod 
uslovima takvim kakvi jesu, a zakon se ne primjenjuje retroaktivno. Prema tome oni opet ostaju 
kratkih rukava. 
 Što se tiče upražnjenih mjesta i odijela, odijela zasigurno neće ostati u parlamentu ako ljudi 
odu sa tih stolica. Ko će otići odavde pokazaće naredni izbori, ali ono što je jasno je da odijelo ne 
čini čovjeka, ali čini da se neko ponekad osjeća čovjekom. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.08.16 11:58:10) 
 
 Hvala vam, kolega Kalač. 
 Dozvolite mi da ja kažem nekolike rečenice i da zaključim ovu sjednicu. 
 Svaki klub je dobio pravo na po jednu proceduru. Ukoliko insistirate, ne, ukoliko insistirate 
na proceduri prekidam sjednicu, tačka. Pa imam namjeru zato što očigledno dogovor i razgovor na 
korektnim osnovama vrlo teško da možemo postići zbog uzavrele predizborne kampanje. 
 Dakle, kolega Labudović je u potpunosti u pravu kada je kazao da sam dopuštajući 
poslaniku Miliću prekršio proceduru, uveo sebe u problem koji se zove kršenje procedure od svih, 
ali dozvolićete mi da je moje demokratsko načelo nalagalo da ukoliko smo dopustili jednom 
predstavniku poslaničkog kluba, da sam dopustio po jednom iz svakog. 
 Kolega Raduloviću, ako možemo da se čujemo. Dakle, Televizija Crne Gore, kolega 
Popoviću, prenosi ovu sjednicu, to je odluka Savjeta Radio televizije, kao što je bila i u julu. Nismo 
konsultovani, odluku smatram diskutabilnom. Na kraju krajeva oni će podnijeti odgovornost 
odluke, jer sam saglasan sa vama da je ovo već finale izborne kampanje u kojoj poprilično 
nepravedan status imaju svi oni koji predaju izborne liste a nisu članovi ovog parlamenta, nemaju 
svoje predstavnike u Parlamentu. 
 Kada je u pitanju Kombinat aluminijuma i radnici, dakle zbog toga je i kasnila sjednica, 
primili smo predstavnike radnika. Radimo ono što je u okvirima nadležnosti Skupštine Crne Gore, 
vjerujem da smo doprinijeli da se ove scene ne ponavljaju, bio je tu prisutan i kolega Vučinić. 
Dakle, ono što je bila moja poruka radnicima je da znam da je pravda nekad spora, znam takođe 
da nepravda zna da izazove određene reakcije kod svakog čovjeka, ali sam molio za strpljenje i 
tražio strpljenje kako bi iznašli rješenje koje svakako ne podrazumijeva sve ove scene koje smo 
imali i koje vjerujem se neće ponavljati u budućnosti kada je u pitanju ostvarivanje prava radnika 
Kombinata aluminijuma Podgorica. 
 Kolege, hvala vam.  Zaključujem sjednicu i sljedeću najavljujem u 13 časova.  


